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 PROTOKÓŁ NR 12/19 
POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I GOSPODARKI  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 18 grudnia 2019 r. 

  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12:00 w Starostwie Powiatowym w Gryfinie  
przy ul. Sprzymierzonych 4, zakończyło się o godz. 14:10. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności – zał. nr 1), Starosta Gryfiński - Wojciech Konarski, 
Wicestarosta Gryfiński – Ewa Dudar,  Sekretarz Powiatu – Andrzej Krzemiński, Skarbnik 
Powiatu – Jolanta Staruk, Naczelnicy i dyrektorzy jednostek organizacyjnych oraz 
Przewodniczący Rady Powiatu – Roman Michalski. Obrady poprowadził Przewodniczący 
Komisji Budżetu i Gospodarki – Hubert Andrych Głównym tematem była analiza  
i opiniowanie projektów uchwał na XIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 12 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie został 
przedstawiony. Stanowi – zał. nr 2.  
 
 
Ad. 3 
Protokół z 11 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie nr 11/19  
z dnia 27.11.2019 r. został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
Ad. 4 

Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XIII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 
I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2020 rok (druk nr 8/XIII wersja III) 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że otrzymał pozytywną opinię  
z Regionalnej Izby Obrachunkowej, jednakże ma ona pewne uwagi w sprawie uchwały  
z maja 2019 r. dlatego też na XIII sesji Rady Powiatu zostanie przedstawiona III wersja  
ww. projektu uchwały. Starosta wymienił jakie zmiany zostały naniesione zgodnie  
z wytycznymi RIO: 

a) zgodnie z uchwałą VIII/58/2019 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 29.05.2019 r.  
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – § 2 pkt. 2 określał jaka część 
kredytu zostanie przeznaczona na pokrycie deficytu, zaś  § 1, że część środków  
z kredytu pozostaje na realizację zadania pn. „Rozbudowa Szpitala Powiatowego  
w Gryfinie”. Starosta zauważył, że deficyt budżetowy pozostaje na tym samym 
poziomie: 8 760 181,71 zł - natomiast zmianie ulega zmiana proporcja, ponieważ część 
środków z kredytu znajduje się w rachunku bieżącym jako wolne środki. 
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b) zmianie ulega § 5 pkt a) w sprawie wysokości rezerwy z zakresu zarzadzania 
kryzysowego ponieważ minimalna kwota zgodnie z obowiązującymi normami,  
w przypadku budżetu Powiatu Gryfińskiego, musi wynosić 218 000 zł 

c) § 11 nie zmienia się kwota udzielanej pożyczki, ale RIO wydało opinie, że nie można 
podać nazwy podmiotu któremu zostaną przekazane środki, więc w ostatecznej wersji 
projektu uchwały usunięto informację, iż środki zostaną przekazane do Powiatowego 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie.  

Starosta podkreślił, że najważniejsze zadania ujęte w projekcie budżetu dotyczą rozbudowy 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie oraz zadań związanych z przebudową dróg i jest to  
m.in. droga na odcinku Banie – Rów i jest na to przewidziana dotacja oraz przebudowa  
ulicy 1 Maja w Gryfinie, ponieważ Powiat Gryfiński jest związany umową w tej sprawie  
z Gminą Gryfino i Urzędem Marszałkowskim. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał czym kierował się Zarząd ustanawiając hierarchię, które 
zadania w zakresie naprawy dróg są najważniejsze oraz na czym polega dotacja przekazywana 
Gminom na poczet naprawy chodników przy drogach powiatowych.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że lista dróg, których naprawa jest 
brana pod uwagę powstaje na podstawie wniosków mieszkańców, spisu zadań 
niewykonywanych w poprzednich kadencjach. Odpowiedni wydział w Starostwie Powiatowym 
kontroluje drogi i bada, która na dany moment jest w najgorszym stanie technicznym i 
potrzebuje najszybszej interwencji. Jeśli chodzi o poprzednie lata  Zarząd brał  pod uwagę 
kryterium jakim jest natężenia ruchu, ponieważ te drogi najszybciej ulegają eksploatacji. 
Niektóre drogi, mimo, że są powiatowe przejmowały w całości ruch z drogi krajowej np. ze 
względu na wiadukt w ciągach dróg krajowych o niewielkich parametrach. Dlatego 
postanowiono wyremontować dwie drogi najczęściej użytkowane – była droga krajowa 31 w 
Mieszkowicach jak i ulica Polna w Chojnie. Starosta powiedział, że w 2020 roku planowany jest 
remont ul. Krasińskiego w Gryfinie i jest już złożony wniosek o dotację, dodatkowo planuje się 
remont ul Armii Krajowej w Gryfinie i ulicy Pomorskiej w Gryfinie.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
 
 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2020-2039 (druk nr 9/XIII wersja II) 
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że podstawą do opracowania Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego jest projekt uchwały budżetowej na 2020 rok, dane 
sprawozdawcze z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za lata 2017 i 2018, wartości 
planowane na koniec III kwartału 2019 roku oraz wytyczne Ministra Finansów, Inwestycji 
i Rozwoju dotyczące założeń makroekonomicznych dla potrzeb sporządzania wieloletnich 
prognoz finansowych jednostek samorządu terytorialnego. Na koniec 2020 r. przewiduje się, że 
wydatki budżetu wyniosą 112 326 333, 40 zł, zaś dochody 103 566 151, 69 zł zaś w na koniec 
2023 r. dochody mogą wynieść 110 194 605, 00 zł, wydatki 108 987 105,00 zł zaś ostateczny 
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wynik może oscylować w granicach + 1 207 500,00 zł. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2019 rok (druk nr 6/XIII); - II WERSJA 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że budżet Powiatu ulega zmianie, ponieważ 
zwiększa się jego dochody w związku z otrzymaną rezerwą subwencji ogólnej dla powiatów 
2019 r. w kwocie  420 453,00 zł przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków bieżących  
na utrzymanie dróg powiatowych 120 453,00 zł oraz na zadaniu inwestycyjnym „Rozbudowa 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie” 300 000,00 zł oraz w związku z otrzymaniem subwencji na 
zadania z zakresu oświaty i wychowania na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów  
z dnia 27 listopada na kwotę 772 924,00 zł. 

 
Radny Wojciech Długoborski zapytał czy ta subwencja wystarczy na utrzymanie placówek 
oświatowych na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2020 r. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zgodnie z przeprowadzonymi 
prognozami, tak. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2019-2039 (druk nr 7/XIII  
wersja II) 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że do WPF dodano następujące 
przedsięwzięcia: zakup oprogramowania Sigma Vulcan (program oświatowy), zakup 
komunikacyjnych druków oraz tablic rejestracyjnych. Dodatkowo zmian dokonano  
w zakresie prowadzenia Domu Pomocy Społecznej w Dębcach, Moryniu, Trzcińsko-Zdroju 
oraz prowadzenie parkingu strzeżonego w Gardnie pojazdów odholowanych na terenie Powiatu 
Gryfińskiego. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz 
zwalniania od obowiązku realizacji tych zajęć nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Gryfiński (druk nr 1/XIII wersja II) 
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Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury,  
Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że planowane jest obniżenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych, opiekuńczych prowadzonych przez nauczycieli teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. Obniżka w wysokości 10 godzin - dla nauczyciela realizującego 
pensum 18/18. Analogicznie, stosując proporcję obniżki dla tego stanowiska, dokonano zmiany 
obniżki godzin dla nauczyciela realizującego pensum 20/20 (było 10 godzin jest 11) 

Zmiany tej dokonuje się na wniosek i w uzgodnieniu z dyrektorem ZSP w Gryfinie, który po 
przeanalizowaniu potrzeb w tym obszarze zaproponował. Zmiany zostały uzgodnione z 
dyrektorem ZSP w Chojnie. Projekt uchwały uwzględnia również propozycję KM WZZ 
Solidarność – Oświata w Gryfinie, dokonano zmiany poprzez dodanie ust. 2 w § 1. 
Wprowadzony zapis umożliwi dyrektorom ustalanie indywidualnie rozmiaru obniżki 
obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych lub wychowawczych nauczycieli sprawujących 
funkcje kierownicze w szkołach/ placówkach, również w przypadku gdy realizują oni inne 
pensum niż określone w tabeli. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 2/XIII) 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że w dniu 12 września 2019 r. Rada Powiatu w Gryfinie przyjęła uchwałę  
Nr X/72/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński. Zmiana 
regulaminu dotyczyła zwiększenia kwoty dodatku dla nauczyciela, któremu powierzono 
sprawowanie funkcji wychowawcy klasy. Dodatek został ustalony w minimalnej ustawowej 
kwocie tj. 300 zł. W związku z tym, że na rok szkolny 2019/2020 do szkół ponadpodstawowych 
prowadzona była rekrutacja podwójnego rocznika (po gimnazjum  
i po szkole podstawowej), w szkołach utworzono więcej oddziałów z większą liczbą uczniów. 
Niektóre z nich liczą ponad 30 osób. Doceniając pracę nauczycieli, którym powierzono 
wychowawstwo w klasach tak licznych, planuje się zwiększyć kwotę dodatku funkcyjnego  
za wychowawstwo klasy, która liczy powyżej 28 uczniów do kwoty 350 zł. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
 

Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki –  
Elżbieta Lorenowicz-Bień 
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VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wysokości opłat za usunięcie i 
przechowywanie statków lub innych obiektów pływających przeznaczonych lub 
używanych do uprawiania sportu lub rekreacji z obszarów wodnych położonych na 
terenie powiatu gryfińskiego obowiązujących w roku 2020 (druk nr 3/XIII) 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 
Powiatu w Gryfinie Nr XXVII/267/2009 z dnia 19 lutego 2009 r. w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego (druk nr 4/XIII) 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarządzania  
Drogami – Arkadiusz Durma 

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami – Arkadiusz Durma powiedział, że zmiany 
wprowadzone w niniejszej uchwale wynikają z konieczności dostosowania stawek opłat  
za zajęcie pasa drogowego określonych w art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985  
o drogach publicznych. Zgodnie z powyższym dzienne stawki opłaty za zajecie 1m2 pasa 
drogowego nie mogą przekroczyć 20 gr w odniesieniu do obiektów i 20 zł w odniesieniu  
do urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

Posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami – Arkadiusz Durma. 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie uchylający uchwałę Nr III/19/2018 Rady 
Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie wyznaczenia delegata do 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich (druk nr 5/XIII) 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Powiatów 
Polskich została dokonana zmiana w statucie, zgodnie z ustawą o samorządzie, że Powiatu na 
Zgromadzeniu Ogólnym Związków Powiatów Polskich reprezentantem powinien być Starosta, 
dlatego też musi nastąpić zmiana z członka zarządu Jerzego Millera na Starostę Gryfińskiego 
Wojciecha Konarskiego. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał czy członek Zarządu Jerzy Miller złoży sprawozdanie w 
związku z przekazaniem delegatury i zakończeniem swojej „kadencji”. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski potwierdził, że Pan Miller przedstawi sprawozdanie.  
 
 
                                 Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia na rok 2020 wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 
usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 
usunięcia pojazdu (druk nr 5a/XIII) 
 

 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski poinformował, że Wojewoda Zachodniopomorski 
wszczął postępowanie nadzorcze, mimo, że stawki w uchwale XII/87/2019, która była 
podejmowana na XII sesji zostały wyliczone poprawnie, to w §2 gdzie jest mowa o rowerach i 
motorowerach opłaty przekraczają maksymalny zakres cen, który przewiduje ustawa, dlatego 
też musiała nastąpić korekta. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

Ad. 5. 

Przedstawienie propozycji do planu pracy komisji na 2020 r. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał jak zostały zrealizowane tematy wynikające z planu 
pracy na 2019 r. 
 
Przewodniczący komisji Hubert Andrych powiedział, że realizacja zadań wynikających 
z planu pracy będzie omawiana na styczniowej sesji Rady Powiatu, jednakże może już 
odpowiedzieć, że nie zostały omówione dwie sprawy: informacja w sprawie realizacji 
zawartych porozumień oraz wydatków w sprawach powierzenia i prowadzenia zadań 
publicznych z jednostkami samorządu terytorialnego i stowarzyszeniami, w tym 
stowarzyszeniami prowadzącymi domy pomocy społecznej w 2018 r. oraz informacja  
o efektach współpracy Powiatu Gryfińskiego z innymi samorządami  
za 2018 r. oraz plany na 2019 r. w zakresie realizacji wspólnych zadań i inwestycji. 
 
Radny Wojciech Długoborski poprosił o ujęcie tych tematów w planie pracy komisji  
na 2020 r. 
 
 
Ad. 6. 

Sprawy różne 
 

Przewodniczący komisji Hubert Andrych przedstawił komisji odpowiedź na pismo 
BRZ.0012.1.10.2019.AW  Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej  
w sprawie e-maila, który Dyrektor wysyłała do lokalnych przedsiębiorców celem promocji 
jednostki oraz listę osób, do których dotarła taka forma reklamy. 
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Na tym posiedzenie zakończono o godz. 14:10. 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Ada Wisławska 
 
 
 
 
 

 
 Przewodniczący Komisji 

 
 

 Hubert Andrych 


